
Protokół Nr LIX/18

z LIX sesji Rady Miasta Piły,

która odbyła się 16 października 2018 r. w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz. 12:00 – 17:00)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady LIX sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali jest  quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Wiesława Sztaba i Krzysztof Zając) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał

oraz powitał  przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do

protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zgodnie z pismem Prezydenta

Miasta Piły z 11 października br. prosi o dodanie do porządku obrad, w pkt. 7., projektu uchwały

Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  lokalnych  standardów  urbanistycznych  dla  inwestycji

mieszkaniowych na terenie miasta Piły - druk nr 1071. Przewodniczący dodał, że radni otrzymali

w wersji  papierowej  autopoprawkę  do  projektów uchwał  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2018-2029 oraz w sprawie zmiany uchwały

budżetowej na 2018 rok - druk nr 1070.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział,  że wprowadzany do porządku obrad projekt

uchwały jest bardzo ważny dla Piły. Weszła specjalna ustawa tzw. “Lex Deweloper”, która pozwala

budować prawie wszędzie, niezależnie od woli przestrzennej Rady - powiedział prezydent Głowski

- i dodał, że taki jest powód wprowadzanego projektu uchwały.

Radny Piotr Smagur powiedział,  że  radni mają tę samą uchwałę,  ale o innej treści  i  poprosił

o wyjaśnienie tej kwestii.



Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił  Magdalenę Madej-Szpener,  kierownik Biura Rady

Miasta o wyjaśnienie tej sprawy.

Magdalena  Madej-Szpener,  kierownik  Biura  Rady  Miasta przekazała  radnemu  Smagurowi

prawidłowy druk projektu uchwały.

Przewodniczący Rafał  Zdzierela zarządził  głosowanie ws.  wprowadzenie punktu  do porządku

obrad:

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami “za”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LVIII a LIX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 1058.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 1059.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Miasta Piły na lata 2018-2029 - druk nr 1067. Autopoprawka - druk nr 1070.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok -

druk nr 1068. Autopoprawka - druk nr 1070.

6. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wykonywania  obywatelskiej  inicjatywy

uchwałodawczej - druk nr 1066.

7. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  lokalnych  standardów

urbanistycznych dla inwestycji mieszkaniowych na terenie miasta Piły - druk nr 1071.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Rocznego programu współpracy miasta Piły z

organizacjami pozarządowymi na 2019 rok - druk nr 1060.

2



9. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji  na  prace

konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków - druk nr 1069.

10.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Łobżenica

dotyczącego zasad prowadzenia  punktu  katechetycznego Kościoła  Zielonoświątkowego -

druk nr 1061.

11.Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie  Piła  w  roku  szkolnym

2017/2018 - druk nr 1063.

12.Informacja  przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń  majątkowych

składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2017 rok - druk nr 1057.

13.Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za

2017 rok - druk nr 1062.

14.Sprawozdanie za rok 2017 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych

Miasta Piły do roku 2020 - druk nr 1064.

15.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk 1065.

16.Wolne głosy, wnioski i informacje.

17.Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Pawła Jarczaka, wiceprzewodniczącego Rady Miasta

Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z LVIII sesji Rady Miasta Piły.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację w sprawie protokołu

z  LVIII  sesji  Rady  Miasta  Piły  i  postawił  wniosek  o  przyjęcie  protokołu  z  LVIII  sesji  bez

odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że jest mu niezmiernie miło poinformować, że Piła

jest wśród dziewięciu samorządów z terenu całej Polski, które otrzymały Europejski Znak Jakości
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Zarządzania  w  Samorządzie  Terytorialnym  przyznawany  przez  Radę  Europy.  Przewodniczący

poprosił prezydenta Piotra Głowskiego o przedstawienie szczegółów dotyczących odznaczenia.

Piotr  Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  chciałby  połączyć  ten  temat  ze

sprawozdaniem z prac Prezydenta.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  udziela  głosu  Pawłowi  Mordalowi,

reprezentującemu prezesa Zarządu Głównego PTTK.

Paweł  Mordal,  reprezentujący  prezesa  Zarządu Głównego  PTTK powiedział,  że  cieszy  go

obecność na dzisiejszej sesji i wyjaśnił, że Piła otrzymała też krajowy certyfikat jakości. Polskie

Towarzystwo  Turystyczno  -  Krajoznawcze  od  8  lat  organizuje  konkurs  pn.  “Gmina  Przyjazna

Rowerzystom” i dodał, że komisja konkursowa wyróżniła w tym roku certyfikatem Piłę.

Paweł Mordal, reprezentujący prezesa Zarządu Głównego PTTK przekazał okolicznościową

statuetkę prezydentowi Piotrowi Głowskiemu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  chciałby  przy  okazji

podziękować  wszystkim  naszym partnerom -  rowerzystom  -  bo  współpraca  układa  się  bardzo

dobrze.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta  Piły  o podejmowanych działaniach pomiędzy LVIII

a LIX sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
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Mieczysław  Augustyn,  senator  RP  powiedział,  że  chce  podziękować  Radzie  za  przekazanie

obiektów  Zakładowi  Aktywności  Zawodowej.  Pozwoli  to  temu  podmiotowi  rozwijać  w  pełni

działalność i podjąć dalsze inwestycje, a oznacza to także wzrost zatrudnienia w ZAZ-ie. Senator

powiedział, że chce także przy okazji przypomnieć wspólne działania, m.in. wspólnie z radnymi

Włodzimierzem Bystrzyckim i  radnym Zbigniewem Pyziakiem,  na  rzecz  przekazania  obiektów

Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej im. Stanisława Staszica w Pile i dzisiaj widzimy jak trafna

to była decyzja. Senator Mieczysław Augustyn podziękował także radnym za pracę w tej kadencji

Rady Miasta Piły i życzył radnym powodzenia w nadchodzących wyborach.

Przewodniczący  Rady podziękował  senatorowi  Augustynowi  za  życzenia  i  za  dotychczasową

pomoc.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  odnosząc  się  do  wystąpienia  senatora  Mieczysława

Augustyna, że ojcem powstania PWSZ w Pile był aktualny poseł Grzegorz Piechowiak, o którym

Senator nie wspomniał.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział m.in., że:

• odnośnie  do  certyfikatu  przyznanego  Pile  przez  PTTK,  Prezydent  powiedział,  że  chce

podziękować i dodał, że jest to dla nas bardzo duże wyróżnienie oraz dodał, że chce przy

okazji podziękować wszystkim swoim współpracownikom.

• odnosząc się do przyznanego nam Europejskiego Znaku Jakości Zarządzania w Samorządzie

Terytorialnym, prezydent Głowski powiedział,  że certyfikat ten został nam przyznany na

2 lata i dodał, że oceniani byliśmy w 12 kategoriach działania.

• odnosząc się do sytuacji schroniska dla zwierząt, Prezydent powiedział, że wczoraj zostało

podpisane porozumienie w tej sprawie z prowadzącym je dotychczas panem Jażdżewskim.

Podpisane porozumienie daje nam możliwość płynnego przejęcia obiektu od 1 stycznia.

• odnosząc się do kwestii żużla, prezydent Głowski powiedział, że dzisiaj odbyło się kolejne

spotkanie  z  zarządem  pilskiego  klubu  żużlowego  i  ustalana  była  mapa  wychodzenia

z trudnej sytuacji oraz to, jak wyglądać ma przyszły sezon.

5



• Prezydent  poinformował,  że  już  raz  mieliśmy  w  tym  roku  dzień  bez  samochodu,  ale

chcielibyśmy w przyszłości przenieść ten dzień z września na 1 listopada i w związku z tym

będziemy chcieli zaproponować kilka dodatkowych bezpłatnych połączeń na cmentarz.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2018-2029. Autopoprawka.

Projekt uchwały omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

Komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały,  bez  zgłoszonej  dzisiaj  autopoprawki,  jednogłośnie

pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę, wraz z autopoprawką, jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała nr

LIX/749/18 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2018  rok.

Autopoprawka.

Projekt uchwały omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do zadania związanego z termomodernizacją

przedszkola nr 3, że dzisiaj przedstawiono nam propozycję, jak będzie wyglądać efekt końcowy

i przedstawił wizualizację na zdjęciach.
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Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

Komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały,  bez  zgłoszonej  dzisiaj  autopoprawki,  jednogłośnie

pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  LIX/750/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  zadanie  dotyczące  wykonania  placu  zabaw  przy

przedszkolu nr 3 było wpisane w budżecie obywatelskim na ten rok. Radny zapytał, czy w związku

z  tym,  że  plac  zabaw  nie  zostanie  wykonany  w  tym  roku,  bo  najpierw  będzie  wykonana

termomodernizacja przedszkola, był sens zbierania w tym roku podpisów pod zadaniem do budżetu

obywatelskiego.

Skarbnik odpowiedziała,  że zadania,  które były wybrane w budżecie obywatelskim, znajdą się

w budżecie na kolejny rok i na pewno będą realizowane w roku 2019.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że był sens zbierania podpisów, bo inaczej tego placu zabaw

by nie było ani w tym, ani w przyszłym roku.

Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wykonywania  obywatelskiej  inicjatywy

uchwałodawczej przedstawił Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że zastanawia się dlaczego liczba podpisów pod projektem

obywatelskim musi wynosić w naszej Gminie 300.
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Bożena Krutulska-Góral, radca prawny w Urzędzie Miasta Piły odpowiedziała, że wynika to

z zapisów art. 41a ustawy o samorządzie gminnym.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że ten próg moglibyśmy podwyższyć, ale szanując

relację ze społecznością nie boimy się wykorzystywania inicjatywy obywatelskiej.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  LIX/751/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Przewodniczący Rafał Zdzierela udzielił głosu radnemu Janowi Szwedzińskiemu.

Radny Jan Szwedziński powiedział,  że  25  października  przypada 73.  rocznica  zawiązania  się

w Pile rady miasta i dodał, że chciałby, żebyśmy w wszyscy pamiętali o tych pierwszych radnych,

którzy działali w bardzo trudnych czasach.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia lokalnych standardów urbanistycznych dla

inwestycji  mieszkaniowych  na  terenie  miasta  Piły  przedstawił  Henryk  Gawroński,  dyrektor

Wydziału Architektury.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  LIX/752/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 8.
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Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  Rocznego  programu  współpracy  miasta  Piły

z  organizacjami  pozarządowymi  na  2019  rok  przedstawiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca

dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela podziękował  radnemu  Włodzimierzowi  Bystrzyckiemu,

przewodniczącemu Komisji  Spraw Społecznych  za  to,  że  Komisja  Spraw Społecznych  zawsze

bardzo dokładnie analizuje przedłożone Komisji do zaopiniowania materiały.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  LIX/753/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  lub

znajdujących  się  w  gminnej  ewidencji  zabytków  przedstawiła  Małgorzata  Kaszuba,  zastępca

dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za” -  uchwała  nr  LIX/754/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 10.
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Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Łobżenica

dotyczącego  zasad  prowadzenia  punktu  katechetycznego  Kościoła  Zielonoświątkowego  omówił

Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami  „za”,  przy  1  głosie  “przeciw” -  uchwała  nr  LIX/755/18

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11.

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2017/2018.

Sebastian Dzikowski,  dyrektor Wydziału  Oświaty,  Kultury i  Sportu  przedstawił  Informację

w formie prezentacji.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja bardzo dokładnie zapoznała się z ww. informacją na posiedzeniu przedsesyjnym.

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki,  w  imieniu  Komisji  Spraw  Społecznych,  złożył

wszystkim nauczycielom życzenia z okazji Dnia Edukacji Narodowej.

Pani  Aleksandra  Błażejewska,  Honorowa  Obywatelka  Miasta  Piły powiedziała,  że  do

Specjalnego  Ośrodka  Szkolno-Wychowawczego  im.  Marii  Grzegorzewskiej  w  Pile  uczęszcza

ponad 100 dzieci z Piły, które mają orzeczenie o konieczności specjalnego kształcenia i to jest dużo,

bo  w  internacie  jest  52  dzieci.  To  jest  duże  dobrodziejstwo  dla  rodziców,  którzy  nie  muszą

umieszczać  dzieci  w  całodobowych  ośrodkach.  Pani  Błażejewska  dodała,  że  Ośrodek  został

w ostatnim czasie  wyremontowany  i  wygląda  teraz  bardzo  ładnie  oraz  podziękowała  radnemu
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Janowi Ficermanowi, który podczas wizyty w Ośrodku podarował dzieciom i nauczycielom 250

długopisów.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że radny Jan Ficerman znany jest z dobroczynności

i że nie ogranicza się ona tylko do osiedla Jadwiżyn.

Ad 12.

Informacja  przewodniczącego Rady Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń majątkowych składanych

przez radnych Rady Miasta Piły za 2017 rok.

Informację przedstawił Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Ad 13.

Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2017

rok.

Informację przedstawił Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły.

Ad 14.

Sprawozdanie za rok 2017 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta

Piły  do  roku  2020  przedstawiła  Wanda  Kolińska,  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej w Pile.

Dyrektor Kolińska przedstawiła Sprawozdanie w formie prezentacji.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

Komisja bardzo dokładnie zapoznała się z ww. sprawozdaniem na posiedzeniu przedsesyjnym.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  z  zainteresowaniem  wysłuchał  sprawozdania

przedstawionego przez dyrektor  Kolińską.  Radny powiedział,  że trudno się  dziwić,  że dużo się
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dzieje w sferze życia omówionej przez Dyrektor, bo wydajemy na ten cel duże środki z naszego

budżetu.  Mamy duże  wyzwania  -  przybywa w Mieście  ludzi  starszych,  a  poza  tym cały  czas

mierzymy się z patologią w rodzinach - i należy się w przyszłości zastanowić nad konkretnymi

rozwiązaniami, które pomogą nam zmierzyć się z ewentualnymi potrzebami i zagrożeniami.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych bardzo dokładnie przygląda się

zjawiskom mającym miejsce w naszym otoczeniu. Radna powiedziała, że mieszkańcy ul. Młodych

zobowiązali ją do poruszenia pewnej kwestii. Mieszkańcy ul. Młodych coraz bardziej dbają o swoją

okolicę,  ale  jest  jeden  mieszkaniec,  który  niszczy  wszystko  to,  co  inni  zrobią.  Radna  Kasior

zapytała, czy jest jakaś możliwość, żeby takiego mieszkańca przenieść gdzieś, gdzie inni nie dbają

o mienie.

Dyrektor Wanda Kolińska powiedziała, że zna problem, o którym mówiła radna Kasior, ale na

terenie Miasta, w różnych miejscach, są osoby, których sposób życia jest problemem dla otoczenia.

Wszyscy  powinniśmy przestrzegać  ogólnie  obowiązujących  norm życia  -  powiedziała  dyrektor

Kolińska - ale nie ma sposobu na poprawienie człowieka bez jego woli. Możemy tylko cierpliwie

pracować nad zmianą mentalności. Dyrektor dodała, że nie mamy w Pile takiego miejsca, gdzie

mieszkaliby  tylko  uciążliwi  mieszkańcy.  Jeśli  nie  ma  podstaw,  żeby  takiego  człowieka  usunąć

z mieszkania, to pozostają tylko kary porządkowe.

Przewodniczący Rafał Zdzierela podziękował dyrektor Kolińskiej za pracę całego prowadzonego

przez nią zespołu.

Ad 15.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 16.

Wolne głosy, wnioski i informacje.
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Radny Paweł Dahlke powiedział, że jest to jedna z ostatnich sesji Rady Miasta, a ponieważ radny

podjął  decyzję,  że  nie  będzie  startował  w najbliższych  wyborach  samorządowych,  to  chciałby

podziękować wszystkim za długoletnią współpracę.

Przewodniczący Rafał Zdzierela także podziękował radnemu Dahlke za współpracę.

Radna Małgorzata  Karwacka powiedziała,  że  w tegorocznych wyborach kandyduje  do Rady

Powiatu i w związku z tym chciałaby także podziękować wszystkim za współpracę.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że w zbliżających się wyborach samorządowych kandyduje do

Rady Powiatu i w związku z tym także podziękował za współpracę.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że wszyscy radni dbali o dobro Miasta i jego rozwój, a to, że

radni dzisiaj dziękują, świadczy o tym jak dobra to była współpraca.

Radna Dorota Urbańska powiedziała, że w tegorocznych wyborach kandyduje do Rady Powiatu

i w związku z tym podziękowała za współpracę.

Przewodniczący Rafał Zdzierela poprosił o wejście na scenę prezydenta Piotra Głowskiego oraz

radnych Rady Miasta Piły.

Nastąpiło wręczenie radnym podziękowań.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że pamiątkowe zdjęcie, na którym są wszyscy radni

chciałby także przekazać Prezydentowi Miasta Piły i jego zastępcom.

Nastąpiło wręczenie pamiątkowej fotografii.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że obserwuje posiedzenia rad w różnych miastach i chciałby

podkreślić, że nie wszyscy wójtowie, burmistrzowie i prezydenci chętnie chodzą na posiedzenia

rady,  bo  często  w  innych  miastach  na  posiedzenia  rad  wkrada  się  politykierstwo,  a  mało  jest

merytorycznej  dyskusji.  Prezydent  powiedział,  że  w  czasach,  gdy  debata  schodzi  na  psy,  my
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stajemy  się  ostoją  samorządności,  demokracji  i  dobrego  wzorca  i  podziękował  radnym  za

współpracę.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że przez ostatnie lata Piła bardzo się zmieniła i przyczynili

się do tego także radni. Radny podziękował na koniec za współpracę.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  chciałby  podziękować  Beacie  Dudzińskiej,  zastępcy

prezydenta Miasta Piły.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że chce podziękować za minione wspólne lata i dodał, że

to nie był czas stracony, bo to był czas pracy na rzecz Miasta.

Pani  Aleksandra  Błażejewska,  Honorowa  Obywatelka  Miasta  Piły powiedziała,  że  chce

specjalnie  podziękować  przewodniczącemu  Rady  Miasta  Piły,  bo  to  przewodniczący  Rafał

Zdzierela jest sprawcą tego, że została ona Honorową Obywatelką Miasta Piły.

Przewodniczący Rafał Zdzierela podziękował pani Błażejewskiej i dodał, że był tylko jednym

z 23 radnych, którzy o tym zadecydowali.

Pan xxx powiedział, że jest mieszkańcem Piły i chciałby potwierdzić, że Piła pięknieje, ale są też

w Mieście problemy. Pan xxx powiedział, że martwi go brak dialogu pomiędzy obydwiema radami

funkcjonującymi  w  Pile  i  zaapelował  do  ludzi  młodych,  żeby  wzięli  udział  w  wyborach

samorządowych.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że w tym punkcie porządku obrad zajmujemy się

sprawami, które są w kompetencji Rady i poprosił Pana zabierającego głos, żeby skupił się tylko na

takich sprawach.

Pan  xxx powiedział, że chce wrócić do kwestii problemów, jakie zauważył. Mówiło się ostatnio

dużo o tym, że nie wolno wykorzystywać do kampanii wyborczej miejsc znajdujących się w pasie

drogowym, ale problem polega na tym, że ten pas wykorzystują różne ugrupowania.
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Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  na  ten  temat  była  dzisiaj  mowa  podczas

omawiania sprawozdania z prac Prezydenta i prezydent Piotr Głowski odniósł się do tej kwestii.

Pan xxx powiedział, że mieszkańcy protestują przeciwko budowie skateplazy w Pile. Mieszkańcy

protestują,  bo  dla  okolicznych  mieszkańców,  to  będzie  zwiększenie  poziomu  hałasu.  Pan  xxx

zapytał,  czy to prawda, że ostatnio w Urzędzie Miasta zawiesiły się serwery,  bo - jak słyszał -

bardzo dużo osób z osiedla Jadwiżyn głosowało na zadania do budżetu obywatelskiego.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  pan  xxx mówił  o  młodzieży,  a  to  właśnie

młodzież apelowała o wybudowanie skateplazy.

Pani  Irena  Sienkiewicz,  reprezentująca  Stowarzyszenie  Ekologiczne  Przyjaciół  Ziemi

Nadnoteckiej powiedziała, że z wielką przyjemnością obserwuje, że radni w Radzie Miasta mogą

mieć różne poglądy,  a jednocześnie odnosić się do siebie  z  wielkim szacunkiem. Inna sytuacja

panuje w Starostwie.  Bardzo źle  się dzieje w powiecie pilskim - powiedziała  pani Sienkiewicz

i wyjaśniła, że Stowarzyszenie, które reprezentuje wiele spraw musi załatwiać w Starostwie, które

nie  chce  zupełnie  współpracować  ze  Stowarzyszeniem.  Współpraca,  która  układała  się  bardzo

dobrze,  w  tej  chwili  legła  w  gruzach.  Knebluje  się  nam  usta,  zakłada  kaganiec,  a  działająca

w Powiecie komisja rewizyjna nie przyjmuje skargi na Starostę – dodała pani Sienkiewicz. Pani

Sienkiewicz powiedziała, że Stowarzyszenie składało skargę na Starostę, bo ten nęka organizację

reprezentowaną  przez  panią  Sienkiewicz  i  stawia  przed  sądem  kolejne  zarzuty.  Pani  Irena

Sienkiewicz powiedziała,  że zwraca się do Piły i  jej  mieszkańców, bo Piła  stanowi dużą część

Powiatu, a Stowarzyszenie nie wie co ma zrobić w tak trudnej sytuacji.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  rozumie  kwestie  poruszone  przez  panią

Sienkiewicz.

Pan  xxx powiedział,  zwracając  się  do  pani  Sienkiewicz,  że  jest  upoważniony  do  tego,  aby

wytłumaczyć pewne sprawy pani Sienkiewicz.
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Przewodniczący Rafał Zdzierela przerwał panu  xxx i powiedział, że nie ma zgody na dyskusje

w takim zakresie  i  żeby zwrócił  się  do swojego pracodawcy.  Przewodniczący zapytał,  kto jest

pracodawcą pana xxx.

Pan xxx powiedział, że pan Stokłosa.

Pan xxx powiedział, że jest zawodowym żołnierzem i służy w jednostce w Mirosławcu. Pan xxx

powiedział, że 29 września był na zakończeniu zawodów strzeleckich i w trakcie tego wydarzenia,

które  miało  miejsce  w  Centrum  Strzelectwa  Sportowego  “Tarcza”,  prezydent  Piotr  Głowski

powiedział,  że  ten  obiekt  będzie  niedługo  oddany  w  stały  zarząd  policji.  Pan  xxx poprosił

o komentarz w tej sprawie.

Przewodniczący Rafał  Zdzierela poprosił  o  udzielenie  odpowiedzi  Beatę  Dudzińską,  zastępcę

prezydenta Miasta Piły.

Beata Dudzińska, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedziała, że trwają na ten temat rozmowy

i poprosiła o bardziej szczegółowe informacje skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik  Ewelina  Ślugajska powiedziała,  że  rzeczywiście  od  kilku  tygodni  prowadzone  są

rozmowy w zakresie zagospodarowania tego obiektu. Rozmowy toczą się dwutorowo - ze szkołą

policji  i  z przedstawicielem grupy łowczych, która także jest  zainteresowana wydzierżawieniem

tego obiektu.

Radny Jan Ficerman powiedział,  że  był świadkiem ustalania termin rozmowy przedstawiciela

grupy łowczych i prezydenta Krzysztofa Szewca. To spotkanie miało się odbyć w ubiegły piątek -

powiedział radny Ficerman - i dodał, że nie ma wiedzy na temat tego spotkania. Radny dodał, że

przedstawiciel  grupy  łowczych  powiedział  mu,  że  związek  łowiecki  jest  zainteresowany

wydzierżawieniem  obiektu,  a  jednocześnie  udostępnieniem  go  młodzieży,  klubom  na

dotychczasowych zasadach.
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Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że należy pamiętać o tym, że kwestie własnościowe

są  w  kompetencji  Rady  Miasta  i  na  tej  sali  będzie  podejmowana  decyzja  jeśli  Prezydent

zaproponuje jakieś zmiany dotyczące kwestii własności.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  chce  się  pożegnać.  Zbliżają  się  wybory

samorządowe i to jest dobry moment, żeby podziękować wszystkim za współpracę.

Ad 17.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady LIX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art.  5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do

informacji  publicznej  (Dz.  U.  z  2016  r.  poz.  1764  z  późn.  zm.)  oraz  art.  24  ust.  1  rozporządzenia  Parlamentu

Europejskiego  i  Rady  (UE)  2016/679  z  27  kwietnia  2016  r.  w  sprawie  ochrony  osób  fizycznych  w  związku

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochrony danych) - Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1.
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